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KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL

Bevezetés

Isten  hozta  a  testvéreket!  Nagypéntek  van,  Urunk  szenvedését  ünnepeljük,  legalábbis  a 
liturgikus naptár így kezdi ennek a napnak a bemutatását: Urunk szenvedését ünnepeljétek! 
Hát lehet a szenvedést ünnepelni? Igen! Ezen az idei Nagyböjtön, Húsvétra készülve ezt az 
üzenetet bíztam a testvérek lelkére és sok ezer ember lelkére, akik megkapták ezt az üzenetet: 
szenvedésben Megváltás. Hogyne lehetne ünnepelni azt, hogy valaki tudomást szerezhet arról, 
hogy szeretik, hogy érte szívesen hoznak áldozatot, az életüket is kockáztatják érte? 

A világ szembesül, kedves jó testvérek, ezen az estén ezzel az ajándékkal. Jézus szenvedését 
és  halálát  ünnepeljük,  hiszen Jézusnak ez az  életáldozata  hozza el  az  új  életet  nekünk,  a 
megváltott  életet.  És  majd amikor  ez  a  mai  ünnep a  végéhez ér,  akkor  halljuk ennek az  
üzenetnek a kifejletét: az embert önmagától kell megváltani. Mert az ember nem magának él 
és  az ember,  aki  a  másikat  szereti,  Jézus példájára,  a  másikért  áldozatot  hoz,  az életét  is 
kockáztatja és azzal az ígérettel él a szívében, hogy ha az élet úgy hozza, ha az élet úgy 
alakul, akkor még az életét is oda tudja adni a másik emberért, Jézus példájára. 

Kedves  testvérek,  hát  ünnepeljük  Jézus  világra  szóló  szeretetét,  ünnepeljük  Jézus  világot 
megváltó  életáldozatát!  A  tavalyi  üzenet  szerint  életre  váltott  halálról  van  szó,  hogy 
elmélyüljön bennünk ez az üzenet és életünk igazságával váljon, mert az élet misztériumával 
csak az az ember tud találkozni, csak az az ember tudja az emberi élet titkát megvalósítani 
ezen a földön, aki szembesült ezzel az igazsággal. 

Ezen az estén az igeliturgiával kezdjük az ünneplésünket. Isten szavát halljuk, Isten örömhírt 
hozó szavát halljuk, mert az Istennek a bűnbe bonyolódott az ember élete fontos és ki akarja  
menteni ebből a bonyolult helyzetből az ember életét. Majd Húsvét ezt az igazságot, Isten 
megmentő jóságát ragyogtatja fel, de ma az ószövetségi szentírásból hallunk egy üzenetet, 
arról a prófétáról, aki Jézusnak az előképe, hogy milyen összetörtté tud válni az ember ebben 
az emberszolgálatban. És aztán majd Pál apostolnak az igazságát halljuk, hogy nekünk olyan 
főpapunk van,  aki  maga  köré  gyűjt  bennünket,  mint  az  élet  szerzője.  És  aztán  a  Passiót 
énekeljük,  Jézus  Krisztus  kínszenvedésének  a  történetével  szembesülünk.  Majd  pedig  a 
kereszthódolat következik, mert mindegy, hogy a világ hogy gondolkodik a keresztről, a világ 
legszívesebben elfordítaná az arcát a szégyenfától. Csakhogy Jézus Krisztus óta tudjuk, hogy 
a kereszt az élet fája, hiszen azon a kereszten vérzett el értünk Krisztus, mert szereti a világot 
és az Isten küldötteként halt meg a világért, a világ emberéért. És majd a kereszthódolat után 
‒ a magyarok mindig egy kicsit furfangosan fogalmazzák meg egy-egy ünnepnek a titkát ‒ 
csonkamise van Nagypénteken, az áldozás ünnepélyes eseménye, kiosztjuk az élet kenyerét 
azoknak, akik többre vágynak. Hiszen Jézus azért maradt itt közöttünk a kenyér és a bor színe  
alatt, hogy akik többet szeretnének az életükkel ezen a Földön, azoknak legyen lelki táplálék, 
mert az élet problémáit a Lélek szférájában lehet csak megoldani. 

Azért egy gondolattal azokra is gondoljunk, akit nem tudnak velünk együtt itt ünnepelni, akik 
esetleg kórházakban, idősotthonokban az ágyat nyomják, ezen a napon őhozzájuk is elviszik 
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ezt a kenyeret. De ők azért várják, mert ez a szent útravaló az ő számukra, amely elkíséri őket  
életük legutolsó, nehéz helyzetében Isten közelébe, és hitünk szerint ennek az útravalónak az 
erejében, hiszen már minden kihullott az ő ujjaik között, már semmi nincs, akik a haláluk előtt 
vannak, amit meg szeretnének fogni, hiába, nincs már erejük se hozzá, meg talán fölismerték 
azt, hogy semmi sem végérvényesen a miénk, amit meg tudunk ragadni. 

Testvérek,  a  szenvedésnek,  a  halálnak  a  misztériumával  szembesülünk  ezen  az  estén. 
Engedjünk az Isten szólításának, engedjük, hogy Isten érintse a lelkünket és előkészüljünk 
Húsvét örömteli ünnepére.

A MI URUNK JÉZUS KRISZTUS KÍNSZENVEDÉSE Szent János evangélista szerint

Kedves  testvérek,  amikor  kimondhatatlan  nagyra  nőt  Jézus  szeretete  az  Atya  iránt  és  az 
emberi  világ  iránt,  akkor  elhangzott  az  igazság:  beteljesedett!  Most  az  egész  világ 
emberiségéért  imádkozunk,  hiszen  a  világ  minden embere,  minden nemzete  megváltatott.  
Most már minden az ember válaszától függ. Annyi része lesz az Istennek a Megváltás után  
ebben a világban, amennyit mi a válaszunkkal ki tudunk fejezni és annyi igazsága lesz az 
Isten törvényeinek ebben a világban, amennyit mi megvalósítunk a szolgálat szellemében, a 
törvényre hivatkozva.

Egyetemes könyörgések 

Kedves testvérek! Mindazt kifejeztük, ami a szívünkön van, gondunkat, bajunkat, kevéske 
örömünket, vágyainkat, álmainkat, és kértük az Istent a jobb jövő reményében. Most afelé a 
Krisztus felé fordulunk, akinek a szenvedését szeretnénk megköszöni, hiszen szenvedésével, 
halálával,  feltámadásával  szerzett  nekünk  életet.  Most  amikor  e  fölött  a  titok  fölött 
elmélkedünk és majd megállunk ez előtt a kereszt előtt, akkor kérjük a Megváltó hatalmas 
erejét,  hogy  a  mi  életünkben  megjelenhessen  az  új  életnek  ajándéka,  az  egymással 
szeretetközösségben élő és egymás életét szolgáló gazdag élet.

Testvérek! Mielőtt elindulunk a kereszt elé hódolatra, halljuk meg csak nagyon egy-két szó 
erejéig, mi emberek, akiknek a személyiségéhez hozzátartozik a szabadság, Isten szabadnak 
teremtett bennünket, de nem függetlennek. Isten az ő képére és hasonlatosságára teremtett 
bennünket,  de  nem  Istennek.  A  szabadságunk  hoz  ide  bennünket  a  kereszt  tövébe.  Van 
bűnünk, ezért marad a kereszt, de tőlünk, megkeresztelt emberektől azt várja az Isten, hogy a 
válaszunk ebben a világban mutassa meg Istennek a szeretetét, amely szeretet csak általunk 
tud emberekhez megérkezni, hogy a mi válaszunk szólítson bennünket a szolgálatra, egymást 
életének a szolgálatára, hiszen csak az odaadott szeretetben és az egymásért vállalt áldozatos  
szeretetszolgálatban újulhat meg a világ. 

Testvérek, ne felejtsük el, a természet szelektál, a szellem pedig áldozatot vállal. A természet 
világában mindig az erősebb győz, a szolgálat szellemében a lélek ereje jelenik meg. Most 
amikor majd elindulunk ide a kereszt elé, akkor kérjük Istennek a segítségét, hogy készek 
legyünk  mindig  az  áldozatra.  Krisztus  megmentett  bennünket  önmagunktól,  megmentett 
bennünket attól a tévedéstől, hogy az ember magának élhet. Hiszen az ember nem magányos 
lény, egy közösségnek a tagja.

Tegnap pontosan erről elmélkedtünk, hogy az egymással való kapcsolatban jelenik meg egy 
társadalomnak  a  biztonsága  és  egy  társadalomnak  az  ereje,  ha  elegendő  bátorság  meg 
elszántság lesz bennünk, hogy egymásért áldozatos lelkületben mindent meg tudjunk tenni. 
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Most amikor majd elindulunk ide a kereszt elé, akkor használjuk föl ezt a néhány pillanatot,  
amikor az értünk életét adó Jézus előtt megállunk. És ha meghalljuk azt is, hogy minket is az  
Ő útjára hív és lesz bátorságunk az ő útjait járni, akkor van jövőnk a Kárpát-medencében, 
Magyarországon, Európában, az egész világon.

Hódolat a kereszt előtt

Befejezés

Kedves  testvérek!  Köszönöm,  hogy volt  türelmetek,  bár  egyik-másik  testvérnek elfogyott 
talán  az  ideje.  Köszönöm  az  énekeseknek  a  szolgálatát,  meg  azt  a  sok  időt,  amit  a 
fölkészülésbe beletettetek, köszönöm szépen az ajándékot. Én azt gondoltam, hogy olvasott 
Passió  lesz  ma  este  is,  úgyhogy  ez  ajándék  is  volt,  meglepetés  is  volt.  És  a  kedves 
testvéreknek is még egyszer megköszönöm, hogy együtt ünnepelhettünk. 

Ez az ünnep nagyon fontos üzenetet hordoz a számunkra, különösen a mostani helyzetben, 
amiben élünk itt Magyarországon és egész Európában, de valamiképpen az egész világban. 
Bizony  úgy  néz  ki  az  ember,  hogy  sorsfordító  időkben  élünk.  Ha  kevesen  is  vagyunk, 
valahogy ma éreztem először: mintha itthon lennék. Szeretném megköszönni még egyszer a 
testvéreknek a mai együtt ünneplést. Holnap ugyancsak 5 órakor lesz a Feltámadás ünneplése. 

+  Á L D Á S  + 
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